
Zápis ze zasedání výboru České diabetologické společnosti, 

dne 13.6.2023 v Praze 

 

Ze zasedání omluveni: prof. Haluzík, prof. Kvapil. Jinak přítomni všichni členové 

výboru a revizní komise.  

Zasedání řídil předseda výboru ČDS ČLS JEP prof. M. Prázný. 

 

1. Schválení zápisu minulého zasedání výboru ČDS, schválení zápisu plenární 

schůze v rámci DD v Luhačovicích, schválení programu schůze.  

 

2. Zpráva o činnosti předsedy ČDS. Předseda výboru informoval o aktivitách 

vedení výboru ČDS od poslední schůze. Proběhla setkání s vedením SVL ČLS JEP, 

diskutováno sdílení zdravotnických výkonů a další, které je velmi obtížné a bez 

jednoznačných výsledků. Předseda požádal výbor o mandát k event. vypovězení 

Memoranda o spolupráci se SVL ČLS JEP, pokud situace při jednáních se zástupci 

praktických lékařů bude nadále bezvýchodná. Výbor hlasováním vyslovil souhlas. 

Dále diskutován návrh zdravotní pojišťovny RBP na proplácení CGM u pacientů s 

prediabetem či v časné fázi DM 2. typu s cílem edukace pacientů. Výbor vzal 

informace na vědomí a v následné diskusi vyjádřil zejména pochybnosti o 

klinickém dopadu pro pacienty, když dosud chybí evidence přínosu pro tuto 

kohortu osob s DM. Opět diskutována přetrvávají situace s nedostupností 

některých antidiabetik, zejména semaglutidu. Výbor vzal na vědomí. Výbor 

poděkoval vedení výboru za aktivitu a vzal informace prezentované prof. Prázným 

a dr. Šoupalem na vědomí.  

 

3. Sekce/PS ČDS: 

A. Zpráva o činnosti OSAD: Dr. Szabó referovala, že v mezidobí proběhlo 

dohodovací řízení se zdravotními pojišťovnami a toto skončilo nedohodou. Dále 

výbor diskutoval možnost pozvání zástupců zdravotních pojišťoven na jednání 

výboru ČDS a formu tohoto setkání.  Výbor odsouhlasil separátní schůzky s 

jednotlivými pojišťovnami s členy výboru ČDS pravděpodobně formou 

videokonference. 



 

B. Podiatrická sekce: Dr. Fejfarová referovala o přípravě zdravotního výkonu 

ke stanovení palcových tlaků jako screeningového vyšetření TBI pro diabetology 

i pro vyšetření ICHDK, resp. posouzení efektu revaskularizace DKK.  Dr. Fejfarová 

žádala o podporu ČDS pro kongres 2025, výbor souhlasil. Bližší informace předloží 

výbor sekce na dalším jednání výboru ČDS. Pracovní skupina pro terapii 

kmenovými buňkami, referovala o novém složení, výbor vzal na vědomí. 

C. Technologická sekce: Dr. Šoupal informoval výbor o jednáních komise pro 

kategorizaci zdravotnických prostředků MZ ČR ohledně použití senzorových 

technologií (FGM i CGM) u všech typů diabetu léčených IIL. V současnosti se 

jedná o úhradě testovacích proužků do glukometru pro pacienty s DM 2. typu.  

Sekce připravuje nový registr pacientů využívajících moderní technologie, výbor 

souhlasil s přípravou nového registru technologií a s modernizací registru Čenda, 

která je nutná k vytvoření nového technologického registru. 

 

4. Ekonomika, informace pokladníka ČDS:  

       Dr. Zemanová referovala o stavu financí po pořádání DD v Luhačovicích, výbor 

vzal na vědomí. Dr. Doležalová prezentovala návrh pracovní skupiny pro 

odměňování za tvorbu odborných doporučení společnosti, vytváření zdravotních 

výkonů, jednání s MZ ČR či ZP a odměňování funkcionářů výboru ČDS či výborů 

sekcí/PS. Výbor diskutoval o tom, jaké aktivity odměňovat, diskutoval o způsobu 

vyplácení odměn a o jejich výši. Výbor při hlasování vyslovil nesouhlas s 

odměňováním za funkce v rámci výboru ČDS, resp. výborů či sekcí ČDS.  

Ustanovená pracovní skupina předložila a prezentovala členům výboru konkrétní 

návrh týkající se odměňování za vytvoření odborných doporučení a za vytváření 

zdravotních výkonů. Konkrétní znění pravidel pro odměňování je přílohou tohoto 

zápisu. Výbor hlasováním vyslovil souhlas. Současně byla výborem schválena 

platnost těchto pravidel pro vytváření guidelines a pro tvorbu nových zdravotních 

výkonů zpětně od data začátku funkčního období stávajícího výboru ČDS. Výbor 

hlasováním vyslovil souhlas. 

    Poté byl projednáván návrh na zhodnocení finančních prostředků ČDS ČLS JEP 

společností Swiss Life. Výbor diskutoval o možnostech zhodnocení financí, výbor 

následně pověřil předsedu ČDS, pokladníka, prof. Škrhu a dr. Jankovce jednáním 

se zástupcem společnosti Swiss Life, Mgr. Pavlem Stibůrkem, a následně bude 

návrh projednán on-line formou výborem ČDS.  



 

5. Různé: 

A. Prof. Pelikánová referovala o akreditační komisi pro obor endokrinologie a 

diabetologie. Byla jmenována komise ve stejném složení jako původní. Výbor vzal 

na vědomí. 

B. Byly schváleny honoráře za odměny za nejlepší postery v rámci 59. DD v 

Luhačovicích, ve výši 7 tis. Kč za 1. místo, 5 tis. Kč za 2. místo a 3 tis. Kč za 3. místo: 

1. místo MUDr. Vendula Bartáková, 2. místo prof. MUDr. Kateřina Štechová, Ph.D., 

3. místo MUDr. Pavla Žůrková, 3. místo MUDr. Johana Venerová. 

C. Žádost o podporu projektu "DIABETES MELLITUS A KOUŘENÍ - edukační 

materiály pro praxi“. Byly předloženy a diskutovány dokumenty Pracovní návrh 

edukačního materiálu pro zdravotníky a Pracovní návrh edukačního materiálu 

pro pacienty, které vypracovala Dr. J. Jirkovská s prof. Králíkovou. Výbor schválil 

finanční podporu ve výši 50 tisíc Kč. 

 

D. Vyřazení nefunkčního a zastaralého majetku ČDS ČLS JEP. Položky, které byly 

vyřazeny z inventáře jsou uvedeny v příloze č. 2 zápisu. Výbor schválil. 

 

E. Předseda výboru informoval o plánu uspořádání slavnostních 60. DD v 

Luhačovicích, výbor hlasováním souhlasí s mimořádným slavnostním 

uspořádáním a po hlasování pověřil předsedu ČDS k jednání o realizaci 

slavnostního uspořádání konference. 

 

6. Žádosti o podporu ČDS pro lékaře s aktivní účastí na konferencích. 

Výbor schválil žádosti následujících lékařů o podporu do výše 30 tis. Kč: Dr. B. 

Hagerf, Dr. V. Neuman, Dr. I. Marková, Dr. H. Malínská, Mgr. J. Konečná, Dr. J. 

Urbanová. 

 

7. Noví členové ČDS ČLS JEP, žádosti o snížení či prominutí členského příspěvku: 

Výbor na zasedání schválil následující žádosti o členství v ČDS:  

Soňa Holešinská, 1983, FN Brno, specializace Endokrinologie, ČDS 



MUDr. Helena Tomanová, 1972, DIABALANC, s.r.o., Brno, ČDS + SEKCE: 

Technologická 

MUDr. Hana Machač Pullerová, 1983, Intendia klinika, Chrudim, ČDS 

Hana Pulkertová, 1969, DIATHERAP s.r.o., Zábřeh, ČDS + SEKCE: Diabetes a 

těhotenství, Sesterská 

Jana Havránková, 1964, FNUSA - diabetologie, ČDS + SEKCE: Sesterská 

Helena Martínková, 1968, Endokrinologický ústav, Praha,, ČDS + SEKCE: 

Podiatrická 

MUDr. Olena Holub, 1976, OFTEX s.r.o., Pardubice, ČDS 

MUDr. Renata Vlasáková, 1968, VFN v Praze, SEKCE: Technologická 

MUDr. Renata Arias, 1969, Diakom s.r.o., Písek, ČDS + SEKCE: Technologická 

MUDr. Mária Vaněčková, 1985, TreDia s.r.o., Praha, ČDS + SEKCE: Psychologická, 

Diabetes a těhotenství, podiatrická 

MUDr. František Musil, Ph.D., 1974, FN Hradec Králové, ČDS + SEKCE: 

technologická, diabetes a těhotenství, sesterská, psychologická, podiatrická 

MUDr. Martina Košková, 1967, Klinika Dr. Pírka, s.r.o., Mladá Boleslav, SEKCE: 

Technologická 

 

Žádosti o snížení/prominutí členského příspěvku: 

MUDr. Alena Frühaufová, 1989, důvod: důvod: rodičovská dovolená, MUDr. 

Martina Hanovcová, 1991, důvod: rodičovská dovolená, MUDr. Viktorie 

Kovářová, 1993, důvod: rodičovská dovolená. 

 

Závěrem prof. Prázný poděkoval všem členům výboru ČDS a uzavřel zasedání. 

 

 

 

Zapsal MUDr. Milan Flekač, Ph.D. 


